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BR.0002.10.2024 
 

P R O T O K Ó Ł NR VI/2024 

posiedzenia Rady Powiatu Międzychodzkiego 

w dniu 19 września 2024 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Międzychodzie, 
ul. 17 Stycznia 143. 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:02 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Witold Maciołek.  

Otworzył obrady VI sesji Rady Powiatu Międzychodzkiego. 

Poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy radnej śp. Elżbiety Śpiączki. 
Dalej poinformował, że obecny skład osobowy Rady wynosi 13 radnych.  
 W drodze postanowienia nr 1126/2024 z dnia 02 września 2024 r. Komisarz Wyborczy 
w Poznaniu II stwierdził wygaśnięcie z dniem 31 sierpnia 2024 r. mandatu radnego Jędrzeja Schuberta, 
z powodu pisemnego zrzeczenia się mandatu.  
 Na podstawie powziętej informacji, drugi wakujący mandat, następuje w skutek śmierci radnej 
śp. Elżbiety Śpiączki w dniu 18 września br.  
 Wobec powyższego, na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady 15 radnych stanowi kworum, przy którym Rada może podejmować 
prawomocne decyzje. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad.2. Uwagi do porządku obrad  

Porządek obrad VI sesji Rady Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Witold Maciołek poinformował, iż porządek dzisiejszych obrad został przedstawiony 

radnym w ustawowym terminie i zapytał, czy ktoś wnosi o zmianę do porządku obrad?  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Witold Maciołek zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 

„wstrzymujących się” - przyjęła jednogłośnie porządek obrad VI sesji Rady Powiatu. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Witold Maciołek poinformował, że protokół z V sesji Rady Powiatu wyłożony był do 

wglądu w Biurze Rady, został również przesłany radnym poprzez System Rada. Na sprawdzającego 

został wyznaczony radny Marek Jakóbczyk. 

Zapytał, czy sprawdzający wnosi uwagi co do treści protokołu?  

Radny Marek Jakóbczyk nie zgłosił uwag do protokołu. 

Dalej Przewodniczący Witold Maciołek zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi co do treści 

protokołu? Stwierdził brak uwag i zarządził głosowanie.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach  

„wstrzymujących się” - przyjęła protokół V sesji z dnia z dnia 20.08.2024 r.  

Dalej, stosownie do §27 pkt.3 Statutu do sprawdzenia protokołu dzisiejszych obrad, Przewodniczący 

Witold Maciołek wyznaczył radnego Daniela Kozubowskiego.  
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Ad.4. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym 

Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym przedstawił Starosta Rafał Litke 

- załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący Witold Maciołek zapytał, czy są pytania.  
Głos zabrał radny Daniel Kozubowski: 
- dopytał, czy informacja w sprawie uzgodnienia projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Międzychód – część obrębu Gorzyń (przy drodze powiatowej 1719P), 
dotyczy terenu z przeznaczeniem na spalarnię odpadów.  

  Starosta odpowiedział, że tak. 
- nawiązując do umowy z firmą Usługi Geodezyjne „MAPA 353”na wykonanie prac geodezyjno – 

kartograficznych podziału działki nr 73 oraz 74 położonych w obrębie miejscowości Kurnatowice, 
dopytał, czy chodzi tu o sytuację, że drogę Kwilcz w stronę Sierakowa mamy w prywatnych 
działkach, na co wskazuje podgląd ortofoto.  

  Geodeta Wojciech Pawlak potwierdził, że chodzi o ten przypadek. 
- nawiązując do informacji o możliwość zawarcia porozumienia z Generalną Dyrekcją Dróg 

Krajowych i Autostrad Oddział w Zielonej Górze w związku z koniecznością uregulowania zasad 
współpracy przy realizacji inwestycji dotyczącej włączenia drogi powiatowej nr 1718P „Międzychód 
– Stare Gorzycko – droga krajowa nr 24” do drogi krajowej nr 24, stwierdził, że jest to niejako 
odpowiedź na Jego pytanie, które zadał na wspólnym posiedzeniu komisji o zadanie - włącznie 
drogi gorzyckiej do DK24, na kwotę 140 tys. zł, 

-  w związku z informacją Prezydenta Miasta Poznania o braku możliwości realizacji zadań w 
zakresie pomocy psychologiczno – pedagogicznej dla dzieci i młodzieży z terenu powiatu 
międzychodzkiego, i zobowiązaniem Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej o 
przeprowadzenie rozmów z poradniami świadczącymi usługi Poradni Specjalistycznej celem 
zawarcia stosownego porozumienia, zapytał o efekty rozmów. Czy udało się zapewnić stosowne 
zabezpieczenie dla naszych dzieci. 
 Dyrektor Poradni Ryszard Rogsch odpowiedział, że jest cały czas na etapie rozmowy. Nikt nie 
chce się zgodzić. Wczoraj odbyło się spotkanie z dyrektorami, z nowym kuratorem i z nowym 
wizytatorem, i Szamotuły rozważają, jak chodzi o autyzm. Jeżeli chodzi o słuch i wzrok, to jesteśmy 
w trakcie rozmowy. Myślę, że nam się uda, ale nie jest takie proste. 

- w związku z informacją o braku zainteresowania sprzedażą naszych działek, zapytał czy obniżenie 
i założenie sprzedaży po cenie wywoławczej, wpłynie w jakiś sposób na naszą stronę dochodową 
jeśli chodzi o budżet. Planowaliśmy 1,5 mln. Do do jakiego poziomu schodzimy. 

  Starosta odpowiedział, że tak. Skarbnik Elżbieta Piechowiak uzupełniła, że schodzimy do 
poziomu około 1,3 mln.  

- nawiązują do informacji o podpisaniu aneksu na Kolej+, zapytał czy aneks dotyczy kwestii 
finansowych, czy terminowych. 

  Starosta odpowiedział, że nie mówimy o większych nakładach. Dotyczy on zmiany 
pierwotnego harmonogramu. Płatność z roku 2023 – nie uiszczona - jest rozłożona na kolejne lata.  

 
Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2024 – 2032 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/36/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2024 – 2032. 
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek. Zapytał czy są pytania. 

 Głos zabrał radny Daniel Kozubowski. Dopytał o realizację programu ministerialnego pn. 
„Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych Pomocy Społecznej w 

postaci dodatku motywacyjnego na lata 2024-2027” na poziomie powiatu.  
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 Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Powiatu Elżbieta Piechowiak.  
 
Przewodniczący Witold Maciołek stwierdził brak dalszych pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem 
uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/37/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 
2024. 
 

Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
c) zmieniająca Uchwałę nr LXI/335/2024 z dnia 21 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych zamieszkujących na 
terenie powiatu międzychodzkiego, na które zostały przekazane środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek Zapytał, czy są pytania. Stwierdził brak 
pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/38/2024 zmieniająca Uchwałę nr LXI/335/2024 z dnia 
21 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych zamieszkujących na terenie powiatu międzychodzkiego, na które zostały 
przekazane środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 
 

Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
d) zmieniająca Uchwałę XLI/258/2018 Rady Powiatu Międzychodzkiego z dnia 5 kwietnia 2018 r. 

w sprawie ustalenia wymiaru i zasad rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Międzychodzki 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek Zapytał, czy są pytania. Stwierdził brak 
pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/39/2024 zmieniająca Uchwałę XLI/258/2018 Rady Powiatu 
Międzychodzkiego z dnia 5 kwietnia 2018 r. w sprawie ustalenia wymiaru i zasad rozliczania czasu 
pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Międzychodzki. 
 

Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
e) określenia zasad przyznawania przez Powiat Międzychodzki stypendium kształcącym się na 

kierunku pielęgniarstwo 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek. Zapytał, czy są pytania. 
 Głos zabrał radny Daniel Kozubowski.  Zwrócił się o przedstawienie zakresu korekty uchwały – 
wersja na komisji, a wersja po komisji. 
 Inspektor Tomasz Tomala wyjaśnił, że do słowniczka, który jest na początku regulaminu został 
dołożony zapis, że w przypadku zatrudnienia rozumie się umowę o pracę w rozumieniu Kodeksu  
pracy. Wysokość stypendium została ustalona na równą wartości 800 zł. Jeśli chodzi o wątpliwości, 
czy na pewno regulamin zawiera wszystkie zapisy chroniące nas przed tym zatrudnieniem, przede 
wszystkim przed wcześniejszym przerwaniem pracy, to będą regulowały już zapisy umowy pomiędzy 
studentem, a powiatem. Będzie uchwała „naborowa”, będzie projekt umowy, którego zapisy zostaną 
dostosowane tak, żeby te zabezpieczenia dla powiatu, ale też dla szpitala, czy dla DPS-ów były 
najwłaściwsze. 
 Radny Marek Jakóbczyk zapytał o kwestię kwalifikacji i przyznawania stypendiów oraz o 
niewywiązanie się studenta z umowy.  
 Tomasz Tomala odpowiedział, że jeżeli chodzi o kwalifikację, to wyłącznie kryterium kolejności 
zgłoszeń, przynajmniej na ten moment. Jeśli chodzi o zabezpieczenie podjęcia pracy - to określą 
zapisy umowy. 
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 Puentując, radny Marek Jakóbczyk wyraził niezadowolenie, że dochodowość, nie będzie jednym z 
kryterium decydującym o przyznaniu stypendium.  
 Przewodniczący Witold Maciołek stwierdził brak dalszych pytań i rządził głosowanie nad podjęciem 
uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 12 głosów „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/40/2024 w sprawie ustalenia wysokości diet 
przysługujących radnym Rady Powiatu Międzychodzkiego. 
 

Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
f) odwołania Skarbnika Powiatu, 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 10 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 3 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/41/2024 w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu. 
 

Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Po podjęciu uchwały głos zabrał Starosta. Wyjaśnił, że odwołanie Pani Skarbnik jest związane z jej 
deklaracją o przejęciu na emeryturę. Dziękując za wieloletnią współpracę - służbę, w asyście 
Przewodniczącego Witolda Maciołka, wręczył Jej bukiet kwiatów.  
Następnie głos zabrała Skarbnik Powiatu Elżbieta Piechowiak dziękując za współpracę.  
 
g) powołania Skarbnika Powiatu.  
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i oddał głos Staroście. Starosta na 
stanowisko Skarbnika Powiatu zarekomendował Panią Katarzynę Kubicką-Halasz, po czym 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 13 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr VI/42/2024 w sprawie powołania Skarbnika Powiatu.  
 

Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Po podjęciu uchwały Starosta wespół z Przewodniczącym Rady, wręczyli nowo powołanej Skarbnik 
bukiet kwiatów. Następnie głos zabrała Pani Katarzyna Kubica-Halasz. Podziękowała za 
rekomendację i wybór na stanowisko Skarbnika Powiatu. 
 
Ad.6. Interpelacje i zapytania radnych. 
Głos zabrał radny Daniel Kozubowski. Zapytał ustępującą Skarbnik o stan nadwyżki budżetowej. Jego 
zdaniem, wg sprawozdania czerwcowego z wykonania budżetu, powinna to być kwota około 7 mln zł.  
 Skarbnik Elżbieta Piechowiak odpowiedziała, że już nie. Nie ma przy sobie dokładnych danych. 
Przekazała je nowej Skarbnik.  
Następnie radny Daniel Kozubowski zapytał o terminowość załatwianych spraw przez naszą Poradnię. 
 Na powyższe odpowiedział Dyrektor Poradni Ryszard Rogsch. Odwołał się do wczorajszego 
spotkania z dyrektorami wielkopolskich poradni. Okazuje się, że jesteśmy wiodącą poradnią jeżeli 
chodzi o terminy. Terminy są najkrótsze. Wywiązujemy się. Nie ma takiej sytuacji żebyśmy przekroczyli 
terminy 14, 30 dni na wydanie opinii, czy orzeczenia. A terminowość jest w przedziale od miesiąca do 
3 miesięcy. Wszystko tak naprawdę zależy od wielu czynników. Aby dokonać diagnozy dziecka, muszą 
być diagnozy specjalistów – pedagog, psycholog, logopeda. I do tego dochodzą jeszcze zaświadczenia 
od lekarzy specjalistów – psychiatry czy neurologa i to jest największy problem, ponieważ  dostanie się  
do psychiatry bądź do neurologa dziecięcego - rodzice czekają nawet prywatnie po kilka miesięcy. Więc 
dopóki nie dostaniemy pewnych zaświadczeń musimy czekać. Też to, że rodzice często odwołują 
terminy w ostatniej chwili (choroby dzieci), mała liczba pracowników, którzy też niestety chorują. 
Staramy się żeby było lepiej. Na zakończenie dodał, że w porównaniu – sierpień tego roku do sierpnia 
2023 - co najmniej o 30% zwiększyło się zapotrzebowanie.  
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Ad.7. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące Rady. 
Przewodniczący Witold Maciołek oddał głos radnemu Danielowi Kozubowskiemu.  
 Radny Daniel Kozubowski zwrócił się do członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji informując, iż 
wpłynęła skarga, w ślad której ustali termin spotkania, o którym zostaną zawiadomieni. 
 Dalej zwrócił się do Przewodniczącego. Chodzi o zapisy ustawowe. „Nie sądziłem, że przyjdzie mi 
kiedykolwiek się zwracać.” Wskazał, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym – nawiązując do 
wtorkowego posiedzenia komisji - radny ma prawo zadawać pytania, to prawo jest nieograniczone. 
Apelowałbym, w ramach  organizacji pracy rady, o respektowanie praw wynikających z ustawy. To jedna 
rzecz. Druga - zgodnie z naszym statutem, Rada obraduje na sesjach, komisjach, a nie na 
posiedzeniach gabinetowych. „Tyle żeby dalej nie rozwijać wątku”. 
 Do powyższego odniósł się Wiceprzewodniczący Przemysław Góźdź. Powiedział: „Rozumiem do 
czego pan radny nawiązuje. Chciałbym tylko powiedzieć króciutko, że rolą prowadzącego jest dbanie o 
przeprowadzanie obrad zgodnie z prawem, również sprawnie. W ocenie prowadzącego, ta dyskusja 
bardzo długa, wychodziła już w pewnych momentach poza obszar merytoryczny. Aczkolwiek w żadnym 
momencie nie odbierałem głosu, nie ucinałem tej dyskusji, ale rolą prowadzącego jest właśnie to, no 
czasami może to być niepopularne, także jeśli w jakiś sposób uraziłem - to przepraszam, ale na tym 
polega również niewdzięczne prowadzenie”.  
 Na zakończenie Przewodniczący Rady Witold Maciołek zgłosił ustną interpelację do Kierownika 
dróg powiatowych w sprawie oznakowania skrzyżowania ul. Daszyńskiego z ul. Dworcową w 
Sierakowie. Wskazał, że w ostatnim czasie wydarzyło się tam kilka niebezpiecznych rzeczy. Poprosił, 
aby rozważyć zmianę oznakowania skrzyżowania, tj. jadąc od strony Góry, w miejsce znaku „Ustąp 
pierwszeństwa”, postawić znak „STOP”.  
 
Ad.8. Zakończenie obrad. 
Wobec wyczerpania punków porządku obrad, Przewodniczący Rady Witold Maciołek, zamknął obrady 
V sesji Rady Powiatu Międzychodzkiego.  
 

Obrady zakończono o godz. 14:59. 
 
Szczegółowy przebieg sesji (dyskusje, wypowiedzi) odzwierciedla transmisja VI sesji Rady Powiatu 
Międzychodzkiego w dniu 19 września br., umieszczona na stronie rada.powiatmiedzychodzki.pl 
w zakładce „Nagrania”, należy wybrać kanał Powiat Międzychodzki. Kopia nagrania jest również 
zlokalizowana na dysku twardym w Biurze Rady i Zarządu Powiatu.  
 
 
Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
Iwona Juszczyk         Witold Maciołek 
 
 
 
Sprawdzający protokół: 
 
Daniel Kozubowski  


